
TWIRRE natuur in Fryslan jaargang 19, nummer264

Mededelingen van de FFF Fryske Feriening foar Fjilddbiology

Algemene ledenvergadering

Polderhoofdkanaal

De laatste maanden is veel tijd gaan zitten

in overleggen met gemeenten en provincie

om te kijken hoe de ecologische schade bij

openstelling zoveel mogelijk beperkt kan

worden. Het is nog niet duidelijk of de ver-

schillendegemeenteraden en Gedeputeerde

Staten mee willen gaan in de aanbevelingen

uit de werkgroep. Ook wordt er een grote

claim gelegd op gronden van It Fryske Gea

en Staatsbosbeheer om te compenseren,

en het is nog onduidelijk of deze organisa-

ties mee kunnen gaan in de verschillende

voorstellen. Tot slot is nog onduidelijk ofhet

ministerie van LNV akkoord gaat met het

voorgestelde pakket aan maatregelen in re-

latie tot de voor de werkzaamheden beno-

digde ontheffing in het kader van de Flora-

en faunawet. Om over goede gegevens te

beschikken van de actuele populatiegrootte

van de Gestreepte waterroofkever is op

voorhand gestart met een nulmeting.

Ferbannen en werkgroepen
De FFF mag zich verheugen in een nieuwe

werkgroep: de Vissenwerkgroep Fryslan,

die onder leiding van John Melis gestalte

krijgt. Een welkome aanwinst op het al bre-

de pallet van het Ferban foar oare bisten.

Behalve deze positieve ontwikkeling staat

ons nog meer te wachten in de toekomst.

Zo wordt er nagedacht door De Hynstebi-

ter om deze libellenwerkgroep breder te

trekken naar een insectenwerkgroep. De

belangstelling voor deze omvangrijke soort-

groep waartoe bijvoorbeeld ook de kevers

en sprinkhanen behoren, is de laatste jaren

sterk toegenomen.

Overige inventarisaties en gegevens

De werkgroepen zijn ieder voor zich bezig

met het verzamelen van gegevens. De laat-

ste tijd wordt er steeds vaker (informeel)

geïnformeerd naar de mogelijke inzet van

de FFF op projectbasis. Binnen een bepaal-

de afgebakende tijdseenheid dient dan een

hoeveelheid gegevens aangeleverd te wor-

den. Het bestuur van de FFF beraadt zich

over dit soort aanvragen. Enerzijds wil de

FFF niet in het vaarwater van professionele

ecologische onderzoekbureaus gaan zitten,

anderzijds ziet ze ook mogelijkheden om

haar eigen organisatie een meer hedendaag-

se uitstraling te geven. Bovendien zouden

op deze wijze extra middelen gegenereerd

kunnen worden. Leden die een mening

hebben over deze ontwikkeling worden

verzocht deze (kort maar krachtig) via de

mail aan het bestuur door te geven info@

fjildbiology.nl.

Jubileumactiviteit

Wielenwerkgroep

Zin om de natuur een handje te helpen? De Wielenwerkgroep

organiseert op zaterdag 27 september een natuur-doe-dag in

het Grote-Wielengebied nabij Leeuwarden. Deze dag vindt

plaats in het kader van het 30-jarig jubileum van de Wielen-

werkgroep. Zie onze agenda voor meer informatie.

Vacature algemeen bestuurslid

Bij de volgende Algemene Ledenvergade-

ring in 2009 zal Jan Tuinstra aftreden als al-

gemeen bestuurslid. Leden die wat zien in

een bestuursfunctie bij de FFF kunnen dit

doorgeven aan het bestuur. Ook als u eerst

wat meer informatiewilt, kun u bij het be-

stuur terecht info@fjildbiology.nl. Meelopen

in de periode vóór de daadwerkelijke be-

noeming behoort ook tot de mogelijkheden

en kan een beter beeld verschaffen van de

werkzaam heden.

Namens het FFF-bestuur,

Michel Kfo/

Op 29 januari 2008 heeft de Algemene Le-

denvergadering van de FFF plaatsgevonden

in het Natuurmuseum Fryslân te Leeuwar-

den. Hoewel de opkomst dit jaar iets min-

der was dan vorig jaar, was het een boei-

ende vergadering waarin veel is besproken.

De verschillende ferbannen keken terug op

waar ze het afgelopen jaar mee bezig zijn

geweest en gaven aan welke activiteiten er

de komende tijd staan te gebeuren. Er werd

afscheid genomen van twee bestuursleden:

Jappie van den Bergs en Diederik van Dul-

lemen. Olga Stoker is benoemd als penning-

meester en neemt de werkzaamheden van

Jan Tuinstra over; Jan blijft nog een jaar actief

als algemeen bestuurslid. Peter de Boer is

benoemd als bestuurslid, hij zal het coördi-

natorschap voor het Ferbân foar oare bisten

voor zijn rekening nemen. Verder was er

natuurlijk aandacht voor het Polderhoofdka-

naal (zie onder). De aanwezige leden gaven

aan zich te kunnen vinden in de handelswijze

tot dusver van het bestuur in deze kwestie.

Hopelijk weten volgend jaar meer leden de

weg naar de Algemene Ledenvergadering te

vinden, om kleur te geven aan de FFF.
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Sûchbistenwurkgroep bijeen in Jubbega

Vorig jaaris de werkatlas Zoogdieren in Fryslan

1990-2006 gepresenteerd die als basis dient

voor de later te verschijnen zoogdierenatlas.

Wie door de werkatlas bladert komt al snel

tot de conclusie dat er nog veel zogenaamde

‘witte gebieden’ in Fryslan zijn. Als het aan

Teddy Dolstra (coördinator van de Süchbis-

tenwurkgroep) ligt, worden de komendejaren

veel van die witte gebieden onderzocht op de

aanwezigheid van zoogdieren. Zeldzamere en

kwetsbare soorten zouden daarbij extra aan-

dacht moeten krijgen.

Tijdens de bijeenkomst werden diverse sug-

gesties gedaan van gebieden die een ‘werk-

kampje’ konden gebruiken. Sietske Rintjema

van It Fryske Gea stelde voor om ook de west-

kant van de Alde Feanen op muizen te onder-

zoeken, in navolging van de oostkant die de

laatstejaren meerdere keren is onderzocht op

muizen. Muizenexpert Dick Bekker van Zoog-

diervereniging VZZ sprong hier meteen op in

en deed de toezegging hier in de nazomer een

kampje te organiseren. Zijn collega Chris Ach-

terberg kondigde aandat erook een inventari-

satiecursus Boommarters zal worden gegeven

in het noorden. Een cursus kan een belangrijke
stimulans zijn om de leemte in de kennis over

andere gebieden op te vullen. De Boommar-

ter plant zich mogelijk in meerdere bossen in

Fryslan voort, maar een duidelijk beeld bestaat

nog niet. Inmiddels is voortplanting vastgesteld

op deSlotpleats in Bakkeveen (Hans Kleef) en in

Gaasterland (Durk Venema). Ook over de kleine

marterachtigen leven tal van vragen. De Zoog-

diervereniging VZZ heeft 2008 dan wel tot “Jaar

van de Bunzing” uitgeroepen, maarhoe gaat het

eigenlijk met de Hermelijn en Wezel in Fryslan?

Onderzoek met zogenaamde haarvallen zou

meer duidelijkheid kunnen geven.

Een soortgroep die van oudsher wat beter be-

studeerdwordt in Fryslan zijn de vleermuizen.

Zo zijn Teddy Dolstra en Koen Breed bijvoor-

beeld bezig met een onderzoek naar de trek

van de Ruige dwergvleermuis in dekuststreek

van Fryslan en Groningen. Ook worden kerk-

zolders systematisch bezocht om mogelijke

zomerverblijfplaatsen vast te stellen enworden

bunkers geïnventariseerd op overwinterende

vleermuizen. Meer algemene muizensoorten

worden redelijk op de kaart gezet door het

zeer intensief pluizen van braakballen (onder

meer doorWiesje Spijkstra). Maarvoor kennis

over de verspreiding van specifieke soorten als

Noordse woelmuis en Waterspitsmuis is aan-

vullend onderzoek nodig. Voor laatstgenoem-

de soort heeft de Zoogdiervereniging VZZ de

zogenaamde lokbuizenmethode ontwikkeld;

informatieover de verschillende vangtechnie-
ken is te vinden op de website van de VZZ

(www.vzz.n)l.

Zo zijn er meer soorten te noemen waar

nog duidelijkheid over moet komen. Marten

Zijlstra vroeg zich bijvoorbeeld af hoe het de

Eekhoorn in Fryslan vergaat. Een kaartje van

de laatste jaren liet zien dat er nog slechts en-

kele kleine populaties verspreid in Zuidoost-

Fryslan lijken voor te komen, terwijl oude

populaties in Gaasterland en bij Oranjewoud

(om onduidelijke redenen) mogelijk zijn ver-

dwenen.

Kortom, er is nog werk genoeg te doen.

Door soortgerichte inventarisatieweekenden

en projecten te organiseren kan de Süchbis-

tenwurkgroep een belangrijke rol spelen bij

de totstandkoming van de definitieve zoog-

dierenatlas. Kennisuitwisseling tussen waar-

nemers, onderzoekers, terreinbeherende or-

ganisaties, provincie en anderen is van groot

belang. Evenals het vlot, zorgvuldig en com-

pleet registreren van waarnemingen. Met de

lancering van websites als telmee.nl (van de

gezamenlijke gegevensbeherende organisa-

ties als SOVON, FLORON, RAVON, VZZ en

VS) en waarnemng.nl worden waarnemingen

op een uniforme manier vastgelegd. De web-

sites en de controle van de waarnemingen

zijn nog volop in ontwikkeling.

Aaldrik Pot

Wie is waar mee bezig? Dat was een belangrijke vraag van de bijeenkomst van de Süchbistenwurkgroep eind januari in de werkschuur van Staatsbos-

beheer in Jubbega. Een tweede prangende vraag was hoe de werkgroepleden een bijdrage kunnen leveren aan het vullen van de provinciale zoogdie-

renatlas die in 2012 moet verschijnen.

Aaldrik Pot


